

**CITY OF BATHURST
INFORMATION SESSION
MINUTES**

**August 12, 2019 - 6:00 p.m.
Council Chambers - City Hall**

**VILLE DE BATHURST
SESSION D'INFORMATION
PROCÈS-VERBAL**

**le 12 août 2019 - 18 h 00
Salle du conseil - Hôtel de Ville**

Present

Mayor P. Fongemie
Deputy Mayor P. Anderson
Councillor K. Chamberlain
Councillor S. Daigle
Councillor M. Willett
Councillor R. Hondas
Councillor L. Stever
Councillor K. Lanteigne

Appointed Officials

T. Pettigrew, City Manager
D. McLaughlin, Director/Municipal Planning Officer
J. DeGrace, Executive Director of Citizen Services
W. St-Laurent, City Clerk
L. Foulem, Corporate Communications Manager
M. Nowlan, Assistant City Clerk
S. Gauvin, Treasurer
E. Boudreau, Chief of Police
M. Arseneault, Fire Chief
A. MacLaggan, Director of Engineering

1. PRESENTATIONS

1.1 Info-Bags - Councillor S. Daigle

Councillor S. Daigle made a follow-up presentation to Council regarding the declaration of Climate Emergency made by Council in June.

Councillor Daigle presented a few simple ideas on how to start reducing waste. He also suggested that citizens suspend the weekly home delivery of the Info-Bag. To do this, they can contact Mrs. Juanita Fortin of Brunswick news at 546-0555 or by email at fortin.juanita@brunswicknews.com.

Deputy Mayor P. Anderson informed Council members of a website and mobile app

Présents

P. Fongemie, maire
P. Anderson, mairesse adjointe
K. Chamberlain, conseillère
S. Daigle, conseiller
M. Willett, conseiller
R. Hondas, conseiller
L. Stever, conseiller
K. Lanteigne, conseillère

Fonctionnaires

T. Pettigrew, directeur municipal
D. McLaughlin, directeur/agent municipal d'urbanisme
J. DeGrace, directeur exécutif du service aux citoyens
W. St-Laurent, greffière municipale
L. Foulem, directeur des communications corporatives
M. Nowlan, greffière municipale adjointe
S. Gauvin, trésorière
E. Boudreau, chef de police
M. Arseneault, chef pompier
A. MacLaggan, directeur des services de l'ingénierie

1. PRÉSENTATIONS

1.1 Info-sacs par conseiller S. Daigle

Le conseiller S. Daigle fait une présentation de suivi aux membres du conseil relativement à la déclaration d'urgence climatique du mois de juin.

Le conseiller Daigle présente des idées simples sur la réduction des déchets. Il suggère aussi aux citoyens de suspendre la livraison à domicile des info-sacs. Les gens peuvent joindre Mme Juanita Fortin de Brunswick News au 546-0555 ou par courriel à fortin.juanita@brunswicknews.com pour faire cela.

La mairesse adjointe, P. Anderson informe les membres du conseil d'un site Web et application

(www.reebee.com/flyers) to access all advertising flyers.

2. CITY CLERK

2.1 Campbell Amusements Donation

City Clerk informed members of council that Campbell Amusements has donated \$3,000 to the City. She asked if council would like to proceed in the same manner as last year and donate to Bathurst minor sports associations.

City council members agreed to proceed in the same manner.

2.2 Donation Requests

2.2.1 AEUMCS - Fall Festival

The AEUMCS is asking for a donation to help with organizing their fall festival.

Members of council decided to refuse the request.

2.2.2 New Brunswick 55+ Games Inc.

The New Brunswick 55+ Games organizing committee is asking for a donation to help with the 2019 games in Caraquet.

Members of council decided to refuse the request.

2.3 Sponsorship Requests

2.3.1 Operation Red Nose

It was the consensus of members of Council to sponsor 2019 Operation Red Nose for \$250.

Councillor R. Hondas sent out a challenge to council members to set up a team for Operation Red Nose.

mobile (www.reebee.com/flyers) pour voir les dépliants publicitaires.

2. GREFFIÈRE MUNICIPALE

2.1 Don « Campbell Amusements »

La greffière municipale informe les membres du conseil que Campbell Amusements a fait un don de 3 000 \$ à la Ville. Elle demande si le conseil souhaite procéder de la même façon que l'an dernier et faire un don aux associations sportives mineures de la ville de Bathurst.

Les membres du conseil municipal conviennent de procéder de la même façon.

2.2 Demandes de dons

2.2.1 AEUMCS - Festival de la rentrée

L'AEUMCS a fait une demande de don pour aider avec l'organisation de leur festival de la rentrée.

Les membres du conseil décident de refuser la demande.

2.2.2 Jeux 55+ du Nouveau-Brunswick Inc.

Le comité organisateur des jeux 55+ du Nouveau-Brunswick a fait une demande de don pour aider avec les jeux 2019 qui se déroulent à Caraquet.

Les membres du conseil décident de refuser la demande.

2.3 Demandes de commandite

2.3.1 Opération Nez rouge

Les membres du Conseil sont d'accord pour commanditer Opération Nez rouge 2019 pour 250 \$.

Le conseiller R. Hondas lance un défi aux membres du conseil pour mettre sur pied une équipe pour Opération Nez rouge

Mayor Fongemie stated that he has volunteered every year and that it is a fun activity.

Le maire Fongemie déclare qu'il a fait du bénévolat chaque année et que c'est une activité amusante.

2.3.2 Bathurst Curling Club CashSpiel

2.3.2 Cashspiel - Club de curling Bathurst

Councillor K. Chamberlain suggested a donation of \$250 towards the 2019 Open Cashspiel being organized by the Bathurst Curling Club.

La conseillère K. Chamberlain suggère un don de 250 \$ pour le Cashspiel 2019 organisé par le Club de curling de Bathurst.

It was the consensus of members of Council to sponsor the 2019 Open Cashspiel for \$250.

Les membres du Conseil de commanditer le Cashspiel 2019 pour 250 \$.

3. ADJOURNMENT

3. LEVÉE DE LA SÉANCE

The meeting adjourned at 6:20 p.m.

La séance est levée à 18 h 20.

Wanda St-Laurent, City Clerk/Greffière municipale